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Wijziging gemeenschappelijke regeling, Leidse regio, commissie 

Burger en Bestuur, dd 26 oktober (a.punt 7) 

1 Wanneer ontvangt de gemeenteraad het aangepaste plus/minrapport over de 

verschillende vormen van regionale samenwerking richting Wassenaar, 

Leidschendam-Voorburg en Leiden?  

  

De gemeenteraad zal geen aangepast plussen en minnenrapport ontvangen. De 

dorps enquête en de plussen en minnenlijst (inclusief input van Groen links) worden 

meegenomen in een verdiepend onderzoek naar de bestuurlijke toekomst van 

Voorschoten. Dit is een onafhankelijk onderzoek, waar op dit moment de 

voorbereidingen voor worden getroffen.  

  

2 In de brief van de WODV aan de raden van Voorschoten en Wassenaar dinsdag 

26 september 2017 biedt Van de Bunt adviseurs aan een toelichting te 

geven op hun bevindingen. De fractie van GroenLinks heeft inderdaad 

behoefte aan meer informatie over het aanvullend onderzoek en neemt dit 

aanbod graag aan. Wij hebben ook een vraag: welke gevolgen voor de 

bestuurskracht van de gemeente Voorschoten en de daadkracht van het 

ambtelijk apparaat  heeft het feit dat de uitvoering van het ontwikkelplan 

vooralsnog beperkt  blijft tot het wijzigen van de topstructuur van de 

WODV? Welke gevolgen heeft dit feit voor de samenwerking tussen 

Wassenaar en Voorschoten? 

  

Indien gewenst en ook andere fracties dit wensen kan Van de Bunt adviseurs 

inderdaad een toelichting geven. Dit verzoek kunt u bij de griffie indienen. Dan 

wordt in overleg met de griffie gekeken wanneer dit het beste ingepland kan worden. 

Wij stellen voor dan ook de Wassenaarse raad hier voor uit te nodigen. 

  

Over de effecten van het alleen wijzigen van topstructuur kunnen wij geen uitspraak 

doen. Dit heeft in eerste instantie geen effect op de samenwerking in de 

werkorganisatie (wel zal het opdrachtgever- en opdrachtnemerschap door deze 

wijziging niet meer in één en dezelfde persoon verenigd zijn. Het 



 

 

Opdrachtgeverschap komt bij de gemeentesecretaris te liggen terwijl het 

opdrachtnemerschap bij de transitiemanager cq. algemeen directeur wordt belegd). 

Het (nog) niet verminderen van het aantal leidinggevenden en het inrichten van 

domeinen is een advies van de OR van de werkorganisatie. Tevens is hierover een 

raadpleging onder het personeel gehouden. Hierin wordt de OR serieus genomen. 

Het moet volgens de OR gaan om de kwaliteitsverbetering an sich, als dat op een 

andere manier kan worden bereikt dan door het verminderen van management zijn 

zij daar voor. Daarnaast heeft de OR aangegeven dat ook in de opstelling van 

gemeenteraden en colleges iets moet veranderen om een echte kwaliteitsverbetering 

tot stand te brengen. Het is aan de aan te trekken transitiemanager (15 november is 

het streven) om al dan niet met dit advies aan de gang te gaan of en hoe deze 

kwaliteitsslag te bewerkstelligen. 

  

3 In hoeverre bemoeilijkt het voortduren van de versnippering van het beleid in 

verschillende regio’s het op orde brengen van de financiën en het 

functioneren van de WODV? 

  

Dit bemoeilijkt het op orde brengen van de financiën niet. Wel is het zo dat dit niet 

altijd goed af straalt op Voorschoten en dat zoals in het bestuurskrachtonderzoek 

ook werd genoemd Voorschoten niet door alle regiogemeenten als een betrouwbare 

samenwerkingspartner wordt gezien. Voor wat betreft het functioneren van de WODV 

als het gaat om versnippering van beleid en het in verschillende regio’s werken, de 

medewerkers van de WODV zijn dit veelal gewend dit hoort er in feite bij.  

  

4 Wat doet de WODV nu om de slagkracht in de regio’s te vergroten? 

  

Daar waar het gaat om Voorschoten blijft men samenwerken met de Leidse regio en 

wordt op dit moment Wassenaar als gemeente waarmee een ambtelijke organisatie is 

ook niet losgelaten. In de Leidse regio wordt Voorschoten als een constructieve 

partner gezien. Op het moment wordt er onderzocht of er inhoudelijke thema’s zijn 

in de Leidse regio waar men elkaar kan versterken.  

  

5 Welke stappen zet het college nu om de slagkracht in de regio’s te vergroten? 

  

Het college voert met de verschillende colleges in de regio overleg. Wat zijn de 

samenwerkingsthema’s en hoe kunnen we daarin krachten bundelen? De Leidse 

regio is daar een goed voorbeeld van. Portefeuillehouders zoeken daar op 

verschillende onderwerpen de afstemming en maken afspraken over de wijze waarop 

uitvoering op die thema’s kan plaatsvinden. Ze worden daar inhoudelijk ondersteunt 

door de WODV ambtenaren.  

  



 

 

6 Wat zijn de exacte redenen om het op orde brengen van de financiën te willen 

realiseren voordat er een regiokeuze gemaakt wordt? Is dit vastgelegd in 

wetten, regels, opdrachten of afspraken? Zo ja, waar? 

  

Dit is niet vastgelegd in wetten. Dit is een keuze geweest in het stellen van 

prioriteiten. Wel heeft het op orde brengen van de financiën van de gemeente veel 

inzet gevraagd uit de WODV. Daarnaast werken we met de gemeente Wassenaar 

samen in een gezamenlijke werkorganisatie en moet daar ook rekening mee worden 

gehouden (capaciteit kan maar een keer ingezet worden). Bovendien heeft 

Voorschoten een sterkere positie wanneer zij financieel onafhankelijk zijn en een 

keuze uit eigen kracht maken.  
 

Toelichting (indien nodig): 

  

  

 
 


